
Rada Miejska w Swarzędzu
Komisja Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu

BRM.KSSOKIS.0012.2.2.2021

Protokół nr 2/2021

Obrady rozpoczęto 18 lutego 2021 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:02 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków.

Obecni:

1. Elżbieta Cholewicka
2. Wojciech Kmieciak
3. Wanda Konys
4. Dawid Książkiewicz
5. Barbara Kucharska
6. Tomasz Lewandowski
7. Mateusz Matuszak
8. Joanna Wojtysiak-Tierling
9. Agnieszka Zawada - Chmiel

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
Posiedzenie w formie zdalnej otworzył Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i 
Sportu, Mateusz Matuszak. Na wstępie powitał radnych, gości oraz pracowników Urzędu. Na podstawie 
załączonej do protokołu listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził, że Komisja Spraw Społecznych, 
Oświaty, Kultury i Sportu jest władna do podejmowania prawomocnych wniosków, 9 członków 
obecnych. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił porządek obrad, 
który stanowi załącznik nr 2.

2. Omówienie planów pracy Ośrodka Kultury, Swarzędzkiego Centrum Sportu i Rekreacji oraz 
Biblioteki Publicznej w Swarzędzu.

Plany pracy Ośrodka Kultury na rok 2021 przedstawił Dyrektor Ośrodka Kultury w Swarzędzu, Filip 
Przepióra. Prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Przewodniczący M. Matuszak zapytał jaka jest frekwencja osób zwiedzających Swarzędzkie Centrum 
Historii i Sztuki w Swarzędzu. 
Kierownik Centrum, Hanna Jałocha odpowiedziała, że frekwencja zwiedzających jest na razie bardzo 
mała. 

Plan pracy Swarzedzkiego Centrum Sportu i Rekreacji na rok 2021 przedstawiła Dyrektor SCSIR M. 
Józwiak. Poinformowała, że zostały otwarte baseny pływackie, jacuzzi, salon masażu oraz sauny. 
Odbywają się już zajęcia z aquaerobicu oraz zajęcia grupowe z nauki pływania. Nieczynny jest natomiast 
nadal aquapark. 
Dyrektor M.Józwiak poinformowała, że w najbliższym czasie wznowią zajęcia również klasy pływackie 
ze szkół podstawowych.  SCSIR planuje zorganizować półkolonie letnie, aerobic na świeżym powietrzu, 
rajd rowerowy, rozpoczęcie ligi tenisowej, turniej tenisa ziemnego. 

Plan pracy Biblioteki Publicznej w Swarzedzu na rok 2021 przedstawiła Dyrektor Biblioteki, Renata 
Czarnecka-Pyła.

3. Mieszkania komunalne, chronione i socjalne w gminie – polityka mieszkaniowa, wykonanie i 
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plany, listy oczekujących i stan budynków.
Temat przedstawił Prezes Swarzędzkiego Towarzystwa budownictwa społecznego, P. Kijek.
Prezentacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Radny D. Książkiewicz zapytał o:
- zakładanie ogniw fotowoltaicznych w budynkach komunalnych w celu obniżenia kosztów eksploatacji, 
- czy gmina korzysta z lokalnych wykonawców przy wykańczaniu i umeblowaniu mieszkań chronionych,
- likwidację pieców w mieszkaniach komunalnych. 

Radna W. Konys zapytała:
- o program polityki mieszkaniowej dla gminy na następną dekadę, 
- czy na terenie gminy są pustostany, 
- czy gmina posiada w zasobach lokale, które podlegają pod ochronę zabytków, 
- czy gmina planuje mieszkania ze wsparciem treningowym, 
- o planowane remonty mieszkań komunalnych. 

Odpowiedzi na zapytania radnych udzielili: Prezes STBS P. Kijek, Z-ca Burmistrza T. Zwoliński, 
Kierownik wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu Mariusz Szrajbrowski.

4. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji za rok 2020.

Przewodniczący odczytał sprawozdanie z pracy Komisji.
Głosowano w sprawie: Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji za rok 2020. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Przyjęty plan stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

5. Omówienie materiałów sesyjnych.

a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego „Zasłużony dla Miasta i 
Gminy Swarzędz” - Stanisław Łukowiak.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Biura Rady Miejskiej, Hanna Mełeń.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego 
„Zasłużony dla Miasta i Gminy Swarzędz” - Stanisław Łukowiak. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego „Zasłużony dla Miasta i 
Gminy Swarzędz” - Jacek Wojciechowski.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Biura Rady Miejskiej, Hanna Mełeń.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego 
„Zasłużony dla Miasta i Gminy Swarzędz” - Jacek Wojciechowski. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia „Honorowe Obywatelstwo Miasta i 
Gminy Swarzędz” - Ryszard Tomaszewski.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Biura Rady Miejskiej, Hanna Mełeń.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia „Honorowe 
Obywatelstwo Miasta i Gminy Swarzędz” - Ryszard Tomaszewski. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Swarzędz na 
rok 2021.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i 
Gminy Swarzędz na rok 2021. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
Swarzędz na lata 2021 – 2043.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Skarbnika Gminy, Szymon Pieniowski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2021 – 2043. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Swarzędz oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Swarzędz oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 
Wyniki głosowania za: 8, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej ze środków budżetu 
Gminy Swarzędz na dofinansowanie likwidacji źródeł niskiej emisji i zastąpienia ich rozwiązaniami 
proekologicznymi.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Joanna Sonnak.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej
ze środków budżetu Gminy Swarzędz na dofinansowanie likwidacji źródeł niskiej emisji i zastąpienia ich 
rozwiązaniami proekologicznymi. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu 
przy zadaniu „Remont drogi powiatowej 2489P w ciągu ul. Średzkiej i ul. Kórnickiej w Swarzędzu”.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Inwestycji, Bartłomiej Majchrzak.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Poznańskiemu przy zadaniu „Remont drogi powiatowej 2489P w ciągu ul. Średzkiej i ul. 
Kórnickiej w Swarzędzu”. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na 
pokrycie kosztów zlecenia wykonywania zadań izby wytrzeźwień.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz 
Szrajbrowski. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Poznańskiego na pokrycie kosztów zlecenia wykonywania zadań izby wytrzeźwień. 
Wyniki głosowania
za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą 
kolejnej umowy najmu lokalu położonego w budynku Szkoły Podstawowej nr 4 w Swarzędzu na os. 
Kościuszkowców 4.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz 
Szrajbrowski. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu położonego w budynku Szkoły Podstawowej nr 
4 w Swarzędzu na os. Kościuszkowców 4. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

k) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XLVII/352/2005 Rady Miejskiej w 
Swarzędzu z dnia 19 października 2005 r. w sprawie zamiany gruntów położonych w Jasiniu przy ul. 
Rabowickiej.
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Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XLVII/352/2005 
Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 19 października 2005 r. w sprawie zamiany gruntów położonych w 
Jasiniu przy ul. Rabowickiej. 
Wyniki głosowania za: 8, przeciw: 0, wstrzymuje się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

l) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Gruszczyn – Słoneczna Dolina.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Gruszczyn – Słoneczna Dolina. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

m) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany części miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego tereny położone w Swarzędzu w rejonie ulic Augusta 
Cieszkowskiego, Zygmunta Grudzińskiego, Zamkowej, Św. Marcina oraz Strzeleckiej w tym osiedli: 
Kościuszkowców, Czwartaków, Dąbrowszczaków i Zygmunta III Wazy.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Architektury i Urbanistyki, Jędrzej Cesar. 
Komisja zapoznała się. 

n) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Rejon ulic Leśnej i Swarzędzkiej w Gruszczynie”.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Architektury i Urbanistyki, Jędrzej Cesar. 
Przewodniczący odczytał pismo mieszkańców w sprawie uwag do planu. Pismo mieszkańców stanowi 
załącznik do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Barbara Czachura odniosła się do odczytanego pismo. Poinformowała, że ma 
świadomość, że to jest trudny teren do przeprowadzenia różnych inwestycji, ale przychyla się do prośby 
mieszkańców. Zdaniem Przewodniczącej Rady uchwalony plan w przedstawionej formie trudno będzie w
przyszłości zmienić. Dodała, że mieszkańcy dotychczas nie naruszali dobrostanu swoich nieruchomości, 
ale dbali o zieleń i naturę.  Następnie stwierdziła, że są wydawane rożne decyzje, na różne budowle, na 
różnych terenach znajdujące się w granicach obszaru „Natura 2000”, dlatego nie rozumie i nie zgadza się 
z decyzjami RDOŚ. Dodała, że ścieżka nad Jeziorem Swarzędzkim również w części powstała na terenie 
obszaru „Natura 2000”.
Radna B.Kucharska przychyliła się do wypowiedzi przedmówczyni oraz poinformowała, że również do 
niej zgłosili się mieszkańcy niezadowoleni z rozwiązań przyjętych w planie.

Do wypowiedzi radnych odniósł się Kierownik Wydziału Architektury i Urbanistyki, J. Cesar oraz Z-ca 
Burmistrza G. Taterka, który poinformował, że pomimo zabiegań i usilnych starań gminy o dopuszczenie 
zabudowy na tym obszarze, RDOŚ nie przychylił się do zaproponowanych rozwiąząń.

Komisja zapoznała się.

o) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania wniosku za niezasługujący na uwzględnienie.
Projekt uchwały przedstawiła Z-ca Kierownik Biura Rady Miejskiej, Magdalena Kałek. 
Przewodniczący udzielił głosu w dyskusji wnioskodawcy  T. Kaszyńskiemu, który umotywował powody 
złożenia wniosku. 
Do wypowiedzi wnioskodawcy odniosła się radna J.Wojtysiak-Tierling, która poinformowała, że nie 
zgadza się z wnioskodawcą, gdyż szczepienia w Polsce są dobrowolne, a dostęp do informacji w sprawie 
szczepień jest ogólnodostępny dla wszystkich mieszkańców. 
Przewodniczący M. Matuszak poparł wypowiedź radnej. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uznania wniosku za niezasługujący na 
uwzględnienie. 
Wyniki głosowania za: 9, przeciw: 0, wstrzymuje się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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p) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Swarzędz
Projekt uchwały przedstawiła Z-ca Kierownika Biura Rady Miejskiej, Magdalena Kałek.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza 
Miasta i Gminy Swarzędz. 
Wyniki głosowania za: 8, przeciw: 0, wstrzymuje się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

6. Sprawy bieżące.
Sekretarz Gminy Swarzędz poinformowała o przyznaniu 23 stypendiów dla sportowców. 

Radna W. Konys zapytała o zmianę przebiegu linii nr 323. Radna poinformowała,  że początkowo zmiana
linii była uzgodniona na miesiące powakacyjne, natomiast z uzyskanych od mieszkańców informacji 
wynika, że zmiana ta ma wejść od 1 kwietnia, co bardzo zaniepokoiło mieszkańców. 

Burmistrz T. Zwoliński odpowiedział, że został uzyskany kompromis odnośnie zmiany przebiegu linii, a 
termin nie został dokładnie ustalony. 

7. Zakończenie.
Na tym posiedzenie zakończono.

 

Przewodniczący
Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu

 

Mateusz Matuszak

Przygotował(a): Biuro Rady 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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